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Kolejki w wydziale 
komunikacji 

Będzie nowa autostrada
\\\ WIĄZOWNA 

Generalna Dyrekcja Dróg 
Krajowych i Autostrad 
przedstawiła ambitne plany 
inwestycyjne na bieżący rok, 
koncentrując się  
na rozbudowie infrastruktury 
drogowej. Dotyczą także 
gminy Wiązowna. 

W centrum tych planów znajdują 
się projekty budowy nowej au-

tostrady A50 oraz drogi ekspresowej 
S50, które łącznie stworzą ponad 260 
km Obwodnicy Aglomeracji Warszaw-
skiej (OAW). 

Warto na początku podkreślić, że 
utostrada A50 jest jedną z kluczowych 

inwestycji w ramach Rządowego Pro-
gramu Budowy Dróg Krajowych do 
2030 roku, z perspektywą do 2033 

roku. Planowana długość tej trasy to 
około 98 km, a jej budowa ma zakoń-
czyć się do 2029 roku. 
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GDDKiA szykuje naprawdę duże zmiany

Wydział Komunikacji i Transportu w Otwocku

\\\ OTWOCK
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Projekt ma na celu przede wszystkim 
przejęcie części ruchu z drogi krajowej 
nr 50, co znacząco odciąży intensywnie 
eksploatowaną trasę S2, będącą głów-
ną arterią komunikacyjną w rejonie 
Warszawy.

Droga ekspresowa S50, o plano-
wanej długości 165 km, jest kolejnym 
istotnym elementem w planach rozwo-
ju infrastruktury drogowej w rejonie 
Warszawy. Jej głównym zadaniem jest 
stworzenie zewnętrznej obwodnicy 
aglomeracji warszawskiej, która będzie 
łączyć główne szlaki komunikacyjne z 
centralnym portem komunikacyjnym 
(CPK) zlokalizowanym pomiędzy War-
szawą a Łodzią. Obecnie projektanci 
pracują nad wytyczeniem możliwych 

wariantów przebiegu S50 po zachod-
niej stronie Warszawy, od S7 na północ 
od stolicy do S7 na południe od niej.

\\\   Etapy realizacji  
i wyzwania

Realizacja obu inwestycji wymaga 
precyzyjnego planowania i szeroko za-
krojonych prac przygotowawczych. Na 
obecnym etapie GDDKiA koncentruje 
się na opracowywaniu dokumentacji 
potrzebnej do wskazania możliwości 
przebiegu dróg i wyboru preferowa-
nego wariantu, który zostanie przed-
stawiony we wniosku o decyzję śro-
dowiskową. Dla wschodniej części 
obwodnicy, od południa S7 do północy 
S7, nie ogłoszono jeszcze przetargu na 
wykonawcę dokumentacji projektowej, 
co oznacza, że prace przygotowawcze 
są jeszcze we wczesnym stadium.

\\\   Z troską o ludzi  
i środowisko

Wśród głównych wyzwań, z któ-
rymi muszą się zmierzyć projektanci i 
inżynierowie, jest m.in. integracja no-

wych tras z istniejącą infrastrukturą 
drogową oraz minimalizacja wpływu 
na środowisko naturalne. Szczególnie 
ważne jest uwzględnienie zabezpie-
czenia przyrody w rejonach objętych 
ochroną, takich jak Mazowiecki Park 
Krajobrazowy. Ponadto, trasa musi być 
zaplanowana tak, aby nie kolidować z 
ważnymi obiektami naukowymi i ba-
dawczymi jak Narodowe Centrum Ba-
dań Jądrowych. Dla powiatu otwockie-
go kluczowe są plany GDDKiA w oko-
licach gminy Wiązowna. Mieszkańcy 
tych terenów już podczas pierwszych 
planów związanych z budową autostra-
dy oprotestowali je. Nie chcieli, aby tak 
duża inwestycja drogowa przechodziła 
przez tereny Wiązowny.

Plany Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad na rok 2024 są 
ambitne i zakładają znaczną rozbudo-
wę kluczowej infrastruktury drogowej 
w rejonie Warszawy. Jednak czy inży-
nierowie oraz projektanci uwzględnią 
potrzeby mieszkańców i przyrody? 
Czas pokaże.

Maria Konstantyn

\\\ OTWOCK 

W ostatnich tygodniach 
mieszkańcy Otwocka z coraz 
większą frustracją wyrażają 
swoje niezadowolenie 
związane z funkcjonowaniem 
Wydziału Komunikacji 
i Transportu Starostwa 
Powiatowego. 

W serwisach społecznościowych, 
a zwłaszcza na Facebooku, poja-

wiają się liczne skargi dotyczące braku 
terminów, długich kolejek i panujące-
go chaosu. Pomimo wprowadzonych 
zmian sytuacja zdaje się nie ulegać 
poprawie.

\\\   Nowa organizacja pracy
Zgodnie z Zarządzeniem Starosty 

Otwockiego została zmieniona organi-
zacja pracy w Wydziale Komunikacji i 
Transportu. Starosta zapewnia, że no-
we regulacje mają na celu zwiększenie 
efektywności obsługi interesantów. Oto 
najważniejsze zmiany:

Ograniczenie liczby spraw. Każdy 
interesant może załatwić maksymalnie 
trzy sprawy dziennie. Celem tych zmian 
jest przeciwdziałanie rezerwacjom do-
konywanym przez wyspecjalizowane 
firmy zewnętrzne, które blokowały 
terminy, co utrudniało dostęp do usług 
dla zwykłych mieszkańców.

System mieszany obsługi. Intere-
sanci mogą umówić wizytę wcześniej 
przez internet lub pobrać numerek 
z biletomatu na miejscu. Rejestracja 
pojazdów odbywa się wyłącznie po 
wcześniejszym internetowym umó-
wieniu wizyty za pośrednictwem elek-
tronicznego kalendarza dostępnego na 
stronie www.bezkolejki.eu/spotwock. 
W dniu wizyty należy pobrać z bileto-
matu numerek, wpisując kod potwier-
dzający umówioną wizytę.

Składanie dokumentów. Wielu 
mieszkańców nie wie, że są dokumenty, 
które można pozostawić w Kancelarii 
bez potrzeby wcześniejszego uma-
wiania się na wizytę. „Bardzo ważną, 
a często pomijaną kwestią jest to, że 
część dokumentów można składać w 
kancelarii – wtedy omija się koniecz-
ność umówienia. Można po prostu 
wejść i złożyć odpowiednie dokumen-
ty” – informuje rzecznik starostwa 

Rafał Skwiot. Możliwość ta dotyczy 
kompletnych dokumentów związanych 
z zawiadomieniem o zbyciu pojazdu, 
rejestracją pojazdu bądź wnioskiem o 
wtórnik dowodu, wtórnik tablicy lub 

dodatkową tablicę – te dokumenty 
można składać w Kancelarii Ogólnej 
Starostwa bądź za pośrednictwem e-
-puap lub platformy www.esp.pwpw.pl.

\\\   Opinie interesantów
Pomimo wprowadzonych zmian 

wielu mieszkańców nadal wyraża swo-
je niezadowolenie, twierdząc, że nowe 
regulacje nie przyniosły oczekiwanych 
rezultatów. Na Facebooku można zna-
leźć liczne wpisy, w których mieszkań-
cy skarżą się na długie kolejki, brak 
terminów i chaos panujący w wydzia-
le. Interesanci narzekają, że pomimo 
wcześniejszego umawiania wizyt przez 
internet czas oczekiwania na obsługę 
wciąż jest długi.

– Umawiam wizytę przez internet, 
przychodzę na czas, a i tak muszę cze-
kać godzinami – mówi nam pan Kry-
stian, jeden z mieszkańców spotkanych 
w Wydziale Komunikacji. 

– Mimo wprowadzonych zmian 
nadal jest źle – żali się pani Joanna. – 
Potrzeba pół dnia, aby załatwić swoją 
sprawę. Mam nadzieję, że niedługo 
ulegnie to zmianie – kontynuuje.

\\\   Zgłaszanie problemów  
na Facebooku

Dodatkowym problemem jest to, 
że mieszkańcy zgłaszają swoje prob-
lemy głównie poprzez Facebooka, za-
miast bezpośrednio do starostwa. To 
utrudnia władzom skuteczne reagowa-
nie na skargi i poprawę sytuacji. Aby w 
pełni zrozumieć i rozwiązać problemy, 
konieczne jest bezpośrednie zgłaszanie 
uwag i problemów do odpowiednich 
jednostek urzędu.

Tekst i zdjęcie Maria Konstantyn

Będzie nowa autostrada Kolejki w wydziale 
komunikacji 

Pojawiają się  
liczne skargi dotyczące 

braku terminów,  
długich kolejek  

i panującego chaosu

\\\ OTWOCK 

Po długim oczekiwaniu  
w końcu ruszają prace 
związane z budową łukowych 
hal sportowych na terenie 
miasta. Jako pierwsza 
skorzysta z hali Szkoła 
Podstawowa nr 2.

P oprawa warunków nauczania, w 
tym także bazy sportowej w miej-

skich placówkach oświatowych to je-
den z priorytetów konsekwentnie rea-
lizowanych przez prezydenta Otwocka 
wspólnie z radą miasta.

\\\   Zadaszone boiska
Dzięki pozyskanej przez miasto do-

tacji w wysokości 12,4 mln zł z progra-
mu „Olimpia” przy siedmiu otwockich 
podstawówkach powstaną łukowe hale 
sportowe z zapleczem. „Hala łukowa 
to obiekt o lekkiej konstrukcji, który 
stanowi zadaszenie istniejącego boiska 
wielofunkcyjnego. Dzięki temu dzieci i 
młodzież przez cały rok – także jesienią 
i zimą – będą mogły w komfortowych 
warunkach odbywać tam lekcje wycho-

wania fizycznego oraz uczestniczyć w 
treningach sportowych” – czytamy na 
FB Jarosława Margielskiego. 

Z hal korzystać będą mogli również 
mieszkańcy miasta – oczywiście poza 
godzinami pracy szkoły.

\\\   Prace w SP 2
Roboty budowlane na terenie SP nr 

2 mogą potrwać około trzech miesięcy, 
ale niewykluczone, że uda się je sfina-
lizować wcześniej. – Zadaszone boisko 
bardzo ułatwi nam pracę – mówi wi-
cedyrektor szkoły Magdalena Górska. 
– Dzięki hali uczniowie będą mogli cały 
rok, bez względu na warunki atmosfe-

ryczne, korzystać z boiska. Dzięki temu 
zajęcia wychowania fizycznego będą 
jeszcze bardziej atrakcyjne – kontynu-
uje.

W trakcie uzgadniania dokumenta-
cji i uzyskiwania pozwoleń jest budowa 
hal łukowych przy Szkole Podstawowej 
nr 4 im. Józefa Piłsudskiego w Otwo-
cku oraz Szkole Podstawowej nr 12 w 
Otwocku. 

Rozstrzygnięto także przetarg na 
realizację podobnych inwestycji spor-
towych przy kolejnych czterech szko-
łach podstawowych: nr 1, nr 5, nr 6 i 
nr 9.

Maria Konstantyn

Zadaszają boiska szkolne
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Dla powiatu otwockiego 
kluczowe są plany 

GDDKiA w okolicach 
gminy Wiązowna

dokończenie 
ze str. 1

dokończenie 
ze str. 1
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\\\ WAWER 

Fundacja Ronalda McDonalda 
rozpoczyna budowę trzeciego 
Domu Ronalda McDonalda  
w Polsce. Nowy Dom 
powstanie dla Instytutu 
Pomnik-Centrum Zdrowia 
Dziecka w Warszawie. 

F undacja Ronalda McDonalda kon-
centruje się na profilaktyce zdro-

wotnej dzieci oraz na opiece rodzin w 
czasie choroby dziecka. Dlatego buduje 
domy przy szpitalach, gdzie rodziny 
mogą znaleźć schronienie i wsparcie 
podczas trudnych chwil, gdy ich dzie-
cko jest hospitalizowane. 

– Nasze programy są uzupełnie-
niem publicznego systemu opieki 
zdrowotnej. Jesteśmy w największych 
ośrodkach pediatrycznych i pomagamy 
zmieniać je w miejsca przyjazne całej 
rodzinie dziecka-pacjenta – mówi Ka-
tarzyna Rodziewicz, prezes zarządu i 
dyrektor wykonawcza Fundacji Ronal-
da McDonalda.

\\\   Kolejny dom  
na mapie Polski

W Polsce istnieją już dwa Domy 
Ronalda McDonalda – znajdują się w 
Krakowie i w Warszawie. Trzeci będzie 
oferować kompleksowe wsparcie dla 
rodzin pacjentów oddziałów onkolo-
gicznych, hematologicznych i neonato-
logicznych Centrum Zdrowia Dziecka. 

W nowym domu znajdzie się 20 
pokoi z łazienkami, wspólną kuchnią, 
pralnią, bawialnią. Dla wygody rodzin 
udostępniony będzie również ogród 
i biblioteka. Dom będzie dostępny 
bezpłatnie dla rodziców, rodzeństwa i 
bliskich członków rodziny hospitalizo-
wanych dzieci.

\\\   Technologia i ekologia
Nowy Dom powstanie w technolo-

gii CLT, która łączy tradycję budowni-
ctwa drewnianego ze współczesnymi 
możliwościami inżynierii budowlanej. 
Drewno połączy się z trwałością i pre-
cyzją. Dom będzie ekologiczny i energo-
oszczędny, co podkreśla zaangażowa-
nie Fundacji w zrównoważony rozwój. 
Idealnie wpisze się w otaczające go 
budynki pediatryczne. Cały szpitalny 
krajobraz będzie spójny i estetyczny.

\\\   Ważne wsparcie 
Dr n. med. Marek Migdał, dyrektor 

IPCZD, podkreśla, że powstanie Domu 
Ronalda McDonalda w pobliżu szpita-
la to ogromne wsparcie dla rodzin pa-
cjentów. – Budowa Domu Rodzinnego 
przez Fundację Ronalda McDonalda 
na terenie naszego Instytutu to piękny 
gest solidarności i wsparcia dla potrze-
bujących. To miejsce da rodzinom siłę i 
nadzieję w trudnych chwilach – mówi 
dr Marek Migdał.

\\\   Rodzice tego potrzebują
Rozmawialiśmy z panią Anną, ma-

mą chłopca chorego na nowotwór, któ-
ra korzystała z Domu Ronalda McDo-

nalda w Krakowie. – Dom był praw-
dziwym błogosławieństwem. Mogłam 
odpocząć, choć na chwilę przestać my-
śleć o chorobie dziecka, porozmawiać z 
innymi rodzicami. To miejsce stało się 
drugim domem, gdzie czułam wsparcie 
i zrozumienie. Dzięki temu mogłam na-
brać sił i dać mojemu synowi wiarę w 
wyzdrowienie – wyjaśnia pani Anna.

– Pamiętam, jak pierwszy raz zo-
stawiłam męża w szpitalu z Tymkiem, 
a ja poszłam do swojego nowego po-
koju – wspomina pani Anna. – Pierw-
sze odczucie, to spokój. I cisza. Błoga 
cisza. Nie było słychać płaczów podczas 
kolejnych wkłuć, odgłosów sprzętów 
medycznych. To dziwne, ale zasnęłam 
w mgnieniu oka – mówi w rozmowie 
z nami pani Ania. – Pobyt na dziecięcej 
onkologii to trauma nie tylko dla pa-
cjenta, dla rodziny również. Ale rodzic 
nie może pokazać swojemu ukochane-
mu dziecku, że mu ciężko. Płakać moż-
na tylko na osobności. Dom Ronalda 
McDonalda to idealne miejsce, aby móc 
wyrzucić z siebie emocje. Dziękuję za 
to, że mogłam skorzystać ze wsparcia 
Fundacji w tym trudnym czasie.

Maria Konstantyn

Rodziny chorych dzieci 
zyskają nowy dom
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To miejsce wytchnienia, które bardzo jest potrzebne rodzinom chorych dzieci

\\\ OTWOCK 

Montaż latarni oraz eliminacja 
napowietrznych linii 
energetycznych to kroki  
w kierunku uczynienia 
Otwocka bardziej  
przyjaznym i estetycznym  
dla mieszkańców i turystów. 

K ażda nowa inwestycja tego typu 
przyczynia się do podniesienia ja-

kości życia mieszkańców i wizerunku 
miasta.

„Coraz więcej sieci napowietrznych 
wędruje pod ziemię i coraz więcej stylo-
wych latarni pojawia się w przestrzeni 
Otwocka” – czytamy na FB Prezydenta 
Otwocka Jarosława Margielskiego. „Te 
na pozór drobne elementy infrastruk-
tury miejskiej istotnie wpływają na 
estetykę otoczenia, dlatego też sukce-
sywnie likwidujemy linie napowietrzne 
i montujemy ozdobne czarne latarnie 
w kolejnych lokalizacjach” – wyjaśnia 
Margielski.

Na skrzyżowaniu ulic Batorego i 
Karczewskiej można zaobserwować 
efekty tych działań. Betonowe słupy 
zniknęły, a w ich miejsce pojawiły się 
retro latarnie. Te eleganckie elementy 

nie tylko oświetlają ulicę, ale także do-
dają uroku miejskiej przestrzeni, wpi-
sując się w klimat tego miejsca.

Jesienią natomiast rozpocznie się 
modernizacja oświetlenia ulicznego na 
ulicy Matejki. Prace obejmą odcinek od 
nowego ronda przy ul. Karczewskiej 
do ronda im. Z. Herberta. Celem jest 
zastąpienie dotychczasowych słupów 
oświetleniowych z liniami napowietrz-
nymi stylowymi latarniami retro oraz 
ukrycie przewodów w ziemi.

Plany miasta sięgają jeszcze dalej, 
bowiem betonowe słupy mają zostać 
zastąpione pięknymi lampami na 
wszystkich głównych ciągach komuni-
kacyjnych w Otwocku.

Maria Konstantyn

Stylowe oświetlenie 
wizytówką miasta
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 OBWIESZCZENIE BURMISTRZA MIASTA JÓZEFOWA
o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego planu  

zagospodarowania przestrzennego
Podstawa prawna: art. 8d i 17 pkt 9 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym  

z 27 marca 2003 r. (Dz. U. z 2023 r., poz. 977, 1506 i 1597), art. 39 ustawy o udostępnianiu informacji 
o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach 
oddziaływania na środowisko z 3 października 2008 r. (Dz. U. z 2024 r. poz. 1112) oraz uchwały Rady 
Miasta Józefowa nr 98/IV/2003 z 16 września 2003 r., 388/IV/2005 z 28 czerwca 2005 r.

Zawiadamiam o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego wraz z prognozą oddziaływania na środowisko. Projekt dotyczy terenu miejskich ujęć 
wody wraz z ich otoczeniem, jednostka ewidencyjna 1417011. Dokładna granica opracowania jest 
przedstawiona na załącznikach graficznych uchwał inicjujących procedurę, dostępnych w Biuletynie 
Informacji Publicznej oraz w geoportalu miejskim „jozefow.e-mapa.net” Miasta Józefowa.

Wyłożenie dokumentów potrwa od 22 sierpnia do 20 września 2024 r. w siedzibie Urzędu 
Miasta Józefowa, ul. kard. Stefana Wyszyńskiego 1, budynek „B”, dostęp w czasie pracy Urzędu 
(poniedziałki 9-17 oraz od wtorku do piątku 8-16). Dokumenty będą również dostępne całodobowo 
w formie elektronicznej w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta „jozefow.bip.eur.pl” oraz  
za pośrednictwem strony podmiotowej „jozefow.pl”.

Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie planu miejscowego rozwiązaniami odbędzie się  
11 września 2024 r. (środa) w siedzibie Rady Miasta Józefowa, ul. kard. Stefana Wyszyńskiego 1, budynek 
„B” (wejście od placu zabaw), o godzinie 16.30. Osoby zainteresowane udziałem w dyskusji publicznej 
za pomocą środków porozumiewania się na odległość, zobowiązane są do uprzedniego zgłoszenia 
chęci uczestnictwa. Zgłoszenia należy dokonać do 19 marca 2024 r. (wtorek), do godziny 16.00, poprzez 
pocztę elektroniczną, adres: p.kowalski@jozefow.pl.

Do wykładanych dokumentów można składać uwagi. Odnośnie projektu planu miejscowego uwagi 
należy składać:
–  osobiście w Biurze Obsługi Klienta Urzędu Miasta Józefowa, w godzinach pracy Urzędu (poniedziałki 

9-17 oraz od wtorku do piątku 8-16),
– korespondencyjnie, adres ul. kard. Stefana Wyszyńskiego 1, 05-420 Józefów,
– drogą elektroniczną z użyciem kwalifikowanego podpisu elektronicznego, adres „um@jozefow.pl”,
– za pośrednictwem platformy e-PUAP, skrytka „/r7210ooisn/SkrytkaESP”,
– za pośrednictwem systemu e-Doręczenia, adres „AE:PL-43920-64344-GVEBJ-33”.

Odnośnie procedury środowiskowej wnioski można również składać w formie ustnej do protokołu 
oraz za pomocą środków komunikacji elektronicznej bez kwalifikowanego podpisu elektronicznego.

Uwagi należy składać w nieprzekraczalnym terminie do 11 października 2024 r.
Uwaga powinna zawierać imię i nazwisko lub nazwę jednostki organizacyjnej, wskazanie 

dokumentu, którego dotyczy, przedmiot wniosku oraz oznaczenie nieruchomości, której dotyczy, 
z dopiskiem „uwagi do projektu planu miejscowego” i/lub „prognozy oddziaływania na środowisko 
projektu planu miejscowego”. Uwagi będą rozpatrywane przez Burmistrza Miasta Józefowa. 
Ujednolicony w skali kraju szablon uwagi dostępny jest m.in. na stronie Urzędu Miasta oraz w Biuletynie 
Informacji Publicznej.

Administrator Danych Osobowych
Administratorem danych osobowych jest Burmistrz Miasta 
Józefowa z siedzibą w Józefowie (05-420),przy ul. kard. 
Stefana Wyszyńskiego 1. Można się z nami skontaktować:
– listownie, przesyłając korespondencję na nasz adres,
– telefonicznie, pod nr telefonu: 22 779 00 00,
– elektronicznie, przesyłając korespondencję na adres:  
um@jozefow.pl.
Inspektor Ochrony Danych
Powołaliśmy Inspektora Ochrony Danych Osobowych,  
z którym można się skontaktować:
–  listownie, przesyłając korespondencję na nasz adres  

(z dopiskiem „IOD”),
–  elektronicznie, przesyłając korespondencję na adres: 

iodo@jozefow.pl.
Cel i podstawa przetwarzania danych osobowych
Dane osobowe przetwarzane będą wyłącznie w celu:
1) niezbędnym do wypełnienia obowiązku prawnego 
ciążącego na nas zgodnie z art. 6 ust. 1 lit. c RODO,
a który polega na:
–  przyjęciu i rozpatrzeniu uwagi w zw. z ustawą  

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym  
z 27 marca 2003 r. oraz ustawą o udostępnianiu  
informacji o środowisku i jego ochronie, udziale 
społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach 
oddziaływania na środowisko z 3 października 2008 r.,

–  archiwizacji danych w związku z ustawą o narodowym 
zasobie archiwalnym i archiwach z 14 lipca 1983 r.

2) kontaktu w związku ze sprawą, jeżeli zostanie wyrażona 
zgoda na przetwarzanie danych kontaktowych,
w zakresie nr telefonu i/lub adres poczty elektronicznej 
oraz kontakt telefoniczny lub elektroniczny, zgodnie z art. 
6 ust 1 lit. a RODO.
Odbiorcy danych
Odbiorcami danych osobowych mogą być: Minister 
Rozwoju i Technologii, dostawcy usług pocztowych
oraz podmioty współpracujące z nami, w związku  

ze świadczeniem usług:
–  hostingowych,
–  informatycznych, w tym dostawcy usług  

i oprogramowania.
Okres retencji danych
Dane osobowe będą przechowywane wieczyście zgodnie  
z Jednolitym Rzeczowym Wykazem Akt w oparciu  
o ustawę o narodowym zasobie archiwalnym i archiwach 
z 14 lipca 1983 r.
Przysługujące prawa
W związku z przetwarzaniem danych osobowych 
przysługują następujące prawa:
–  prawo dostępu do treści swoich danych,
–  prawo do sprostowania danych,
–  prawo do usunięcia danych w przypadku gdybyśmy je 

przetwarzali bez podstawy prawnej,
–  prawo ograniczenia przetwarzania,
–  prawo do cofnięcia zgody w dowolnym momencie,  

w zakresie danych podanych dobrowolnie, w przypadku 
kiedy przetwarzanie odbywa się na podstawie zgody. 
Cofnięcie zgody nie wpływa na zgodność z prawem 
przetwarzania, którego dokonano na podstawie zgody 
przed jej cofnięciem,

–  prawo wniesienia skargi do UODO (ul. Stawki 2,  
00-193 Warszawa), gdy przetwarzanie danych 
osobowych narusza przepisy RODO.

Dobrowolność podania danych
Podanie danych osobowych wynika z przepisów prawa  
i jest niezbędne do przyjęcia i realizacji wniosku. Podanie 
danych dodatkowych jest dobrowolne.
Ograniczenia prawa do poznania źródła danych 
osobowych
Prawo do poznania źródła danych osobowych 
przetwarzanych w toku postępowań dotyczących 
sporządzania aktów planistycznych przysługuje jeżeli nie 
wpływa na ochronę praw i wolności osoby, od której te 
dane pozyskano.

\\\ OTWOCK 

Sąd potwierdził zarzuty byłego 
sekretarza miasta Otwocka 
Piotra Bartoszewskiego,  
że prezydent Jarosław 
Margielski zataił przed 
mieszkańcami informacje 
o możliwości skażenia 
ujęć wody rakotwórczymi 
związkami chloru.  

S prawa dotyczy listu, który Barto-
szewski rozesłał do mieszkańców 

w 2022 roku. Piotr Bartoszewski za-
rzucił w nim, że prezydent Margielski 
ukrywał informacje o skażeniu wody 
na posesjach w części Otwocka – Kresy. 
Państwowy Instytut Geologiczny syg-
nalizował zagrożenie już w 2009 roku. 
Bartoszewski twierdził, że Margielski 
był świadomy tych informacji od 2019 
roku, ale zdecydował się ostrzec miesz-
kańców dopiero w grudniu 2021 roku.

\\\   Afera z atakiem  
hakerskim

Według Bartoszewskiego opóźnio-
ne ogłoszenie skażenia wody miało na 
celu odwrócenie uwagi od innej afery 

– ataku hakerskiego na ratusz, podczas 
którego wykradziono dane mieszkań-
ców. Prezydent Margielski pozwał 
Bartoszewskiego za naruszenie dóbr 
osobistych.

\\\   Wyrok sądu
Pod koniec lipca sąd orzekł na ko-

rzyść Bartoszewskiego. Ustalono, że 
informacje przekazane przez byłego 
sekretarza miasta były zgodne z rzeczy-
wistością. Sąd stwierdził, że Jarosław 
Margielski posiadał wiedzę o możli-
wym zatruciu wody znacznie wcześniej 
niż w grudniu 2021 roku.

\\\   Uzasadnienie wyroku
Portal wp.pl cytuje fragment uza-

sadnienia wyroku: „Sąd w procesie 
ustalił ponad wszelką wątpliwość, że 
informacje przekazane w tym zakresie 
przez Piotra Bartoszewskiego miesz-
kańcom były zgodne z rzeczywistością 
i prawdziwe, a Jarosław Margielski wie-
dzę o możliwym zatruciu wody posiadł 
znacznie wcześniej niż w grudniu 2021 
r. Sąd stwierdził tym samym, że treść 
listu do mieszkańców nie mogła pro-
wadzić do naruszenia dóbr osobistych 
Jarosława Margielskiego”.

Sąd uznał, że rozesłanie listu przez 
Bartoszewskiego było podyktowane 
interesem publicznym. Były sekretarz 
miasta działał w trosce o zdrowie i bez-
pieczeństwo mieszkańców Otwocka, 
informując ich o potencjalnym zagroże-
niu, które władze miasta zdecydowały 
się ukryć.

\\\   Odpowiedź prezydenta 
Jarosława Margielskiego

Poprosiliśmy Biuro Prasowe Urzę-
du Miasta Otwocka o komentarz w 
sprawie. Oto odpowiedź, jaką otrzy-
maliśmy.

„Prezydent Jarosław Margielski 
zapewnia, że przed 2021 rokiem nie 
miał wiedzy o skażeniu wód na terenie 
otwockich Kresów i jego stanowisko w 
tej sprawie pozostaje niezmienne.

– Nie zgadzam się z wyrokiem Sądu 
Okręgowego Warszawa-Praga, który 
zapadł 31 lipca br. Gdybym nie był 
przekonany o swojej racji, nie wystę-
powałbym na drogę sądową z pozwem 
o naruszenie dóbr osobistych. Co wię-
cej, sam mieszkam z najbliższą rodziną 
na otwockich Kresach i nieświadomi 
tę wodę spożywaliśmy. Wyrok nie jest 
prawomocny i będę składał apelację 

– komentuje prezydent Jarosław Mar-
gielski. 

Nadmieńmy, że podczas składania 
zeznań na rozprawie były sekretarz 
miasta przyznał, że sam przed 2021 

rokiem miał wiedzę o skażeniu wód  
i nie powziął tej wiedzy od prezydenta 
Jarosława Margielskiego.

Maria Konstantyn

Prezydent zataił informacje?
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Prezydent będzie składał apelację

\\\ CELESTYNÓW 

Już 15 sierpnia na 
Dąbrowieckiej Górze 
odbędzie się Piknik Forteczny. 
W tym roku wydarzenie 
ma szczególne znaczenie, 
ponieważ przypada  
80. rocznica przełamania 
niemieckich umocnień 
Przedmościa Warszawa, 
co stało się impulsem 
do wybuchu Powstania 
Warszawskiego.

N a uczestników czekają liczne 
wystawy prezentowane przez 

prywatnych kolekcjonerów oraz mu-
zea z regionu, w tym gości z Wałcza i 
Bytomia. Zwiedzający będą mogli po-
dziwiać zabytkowe pojazdy wojsko-
we, różnorodną broń oraz ekwipunek 
używany przez żołnierzy w XX wieku. 
Dodatkowo, dla smakoszy przygoto-
wana będzie kuchnia polowa oraz piec 
chlebowy, w którym wypiekany będzie 
chleb.

W schronach na Dąbrowieckiej 
Górze będzie można zobaczyć postę-
py prac remontowych i wyposaże-
niowych, w tym jedyną w tej części 
Europy sprawną kopułę obserwatora 
artylerii z ruchomym podestem, wy-

posażoną w peryskop sprowadzony  
z Holandii.

Zostaną odtworzone fortyfikacje 
polowe z lat 1940-1944, a odwiedza-
jący będą mieli okazję zobaczyć sy-
stem okopów, schrony dla piechoty 
oraz przeszkody przeciwpancerne. 
Strzelnice ASG i paintballowa pozwolą 
na sprawdzenie swoich umiejętności 
strzeleckich w bezpiecznym środowi-
sku.

Rekonstruktorzy w mundurach hi-
storycznych zaprezentują różne forma-
cje Wojska Polskiego. Jednym z najcie-
kawszych eksponatów będzie replika 
samochodu pancernego „Korfanty” z 
Bytomia, który wspierał Powstańców 
Śląskich. O godzinie 15:00 Daniel Iwań-
ski z Teatru Inscenizacji Historycznych 
przedstawi umundurowanie i wyposa-
żenie żołnierzy 1 Armii Wojska Polskie-

go, którzy bronili Dąbrowieckiej Góry 
oraz terenów powiatu otwockiego od 
września 1944 do stycznia 1945 roku.

Wydarzenie jest możliwe dzięki 
wsparciu finansowemu gmin Celesty-
nów, Karczew, miasta Otwock, Staro-
stwa Powiatowego w Otwocku oraz 
Nadleśnictwa Celestynów. W ramach 
pikniku planowany jest także zlot pol-
skich samochodów ciężarowych marki 
Star, który na pewno przyciągnie entu-
zjastów motoryzacji.

Serdecznie zapraszamy do udziału 
w tym wyjątkowym wydarzeniu, które 
łączy edukację historyczną z zabawą i 
rekreacją. Piknik Forteczny to dosko-
nała okazja, aby lepiej poznać historię 
regionu, spędzić czas z rodziną i przy-
jaciółmi, a także uczcić pamięć tych, 
którzy walczyli o wolność.

Maria Konstantyn

XVII Piknik Forteczny i Dzień 
Wojska Polskiego 
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\\\ REGION 

Aby zwiększyć przepustowość 
i płynność ruchu na trasie linii 
kolejowej nr 7, zwanej też linią 
otwocką, Koleje Mazowieckie 
zamówiły 10 dodatkowych 
nowoczesnych elektrycznych 
zespołów trakcyjnych (EZT) 
typu FLIRT.

R uch na linii otwockiej już teraz 
jest spory, a będzie jeszcze więk-

szy po zakończeniu jej przebudowy, 
zakładającej oddzielenie ruchu aglo-
meracyjnego od dalekobieżnego. Po 
dobudowaniu dodatkowych dwóch 
torów znacznie wzrośnie przepusto-
wość linii i będzie na niej mogło kur-
sować więcej składów podmiejskich. 
Przygotowując się na zwiększony ruch, 
Koleje Mazowieckie postanowiły za-
mówić 10 dodatkowych pięcioczłono-
wych EZT typu FLIRT, co jest możliwe 
dzięki opcji zawartej w umowie pod-
pisanej na początku lipca b.r. pomię-
dzy przewoźnikiem a firmą Stadler  
Polska. 

\\\   Nowych pojazdów  
nie zabraknie

Dodatkowe składy wzbogacą tabor 
zamówionych wcześniej 15 jednostek, 
a jeśli doliczyć do tego 25 FLIRT-ów 
zamówionych na podstawie umowy 
ramowej, to otrzymamy łącznie 50 no-
wych pojazdów typu FLIRT, które Stad-
ler Polska wyprodukuje dla Kolei Ma-
zowieckich. Składy te pojadą nie tylko 
na linii Otwockiej, ale także na innych 
przeciążonych trasach, takich jak War-
szawa – Płock i Warszawa – Sochaczew. 

\\\   FLIRT  
z nowoczesnością

Składy FLIRT przeznaczone dla 
Kolei Mazowieckich składają się z pię-
ciu wagonów połączonych ze sobą tak, 
że tworzą jedną wspólną przestrzeń 

dostępną dla pasażerów. W każdej jed-
nostce może podróżować 600 osób, w 
tym 279 na miejscach siedzących.

Składy FLIRT mają jeszcze wiele 
innych zalet: są klimatyzowane, wypo-
sażone w system informacji wizualno-

-dźwiękowej, poruszają się z prędkoś-
cią maksymalną 160 km/h. Posiadają 
też specjalne przedziały do przewozu 
rowerów, mają monitoring zewnętrz-
ny i wewnętrzny oraz bezprzewodowy 
dostęp do internetu. 

„Nasza spółka w ostatnich latach 
nieodłącznie jest kojarzona właśnie z 
pojazdami FLIRT, które na stałe wpisały 
się w krajobraz Mazowsza” – komentu-
je Robert Stępień, prezes zarządu, dy-
rektor generalny Kolei Mazowieckich. 
„Jako jeden z najnowocześniejszych 
regionalnych przewoźników samorzą-

dowych sukcesywnie dążymy do tego, 
by nowoczesne pojazdy były naszą wi-
zytówką podkreślającą wysoką jakość 
świadczonych usług przewozowych. 
Mamy dobre doświadczenia związane 
z eksploatacją pojazdów firmy Stadler i 
liczę, że te, które zostaną dla nas wypro-
dukowane, będą na równie wysokim, a 
nawet wyższym poziomie”.

\\\   Przede wszystkim  
wygoda

Więcej nowoczesnych składów 
na linii otwockiej z pewnością ucie-
szy pasażerów, dla których znacznie 
poprawi się komfort podróżowania. 
Oprócz wydajnej klimatyzacji, wago-
ny FLIRT są w pełni przystosowane 
do obsługi osób niepełnosprawnych i 
podróżujących z wózkami dziecięcymi. 
Są tam specjalne platformy ułatwiające 
wsiadanie i wysiadanie, mocowania dla 
wózków wewnątrz przedziałów, a tak-
że toalety przystosowane do potrzeb 
podróżnych z ograniczoną mobilnością. 
Zadbano także o bezpieczeństwo – w 
składach umieszczone są defibrylato-
ry oraz interkomy umożliwiające kon-
takt pasażera z maszynistą w sytuacji  
awaryjnej.

Jan Sobolewski

Komfort jazdy koleją
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Takie pięciowagonowe składy FLIRT pojadą za dwa lata na linii otwockiej

Składy FLIRT  
gwarantują komfort 

podróżowania  
dla wszystkich,  
także dla osób  

z niepełnosprawnościami

\\\ JÓZEFÓW 

Kolejny wygrany projekt 
w ramach Budżetu 
Obywatelskiego Józefowa 
został zrealizowany.  
Do OSP Józefów dotarł 
nowoczesny sprzęt o wartości 
100 tys. zł. 

P o raz kolejny Budżet Obywatelski 
przyniósł wymierny efekt. Dzięki 

oddanym głosom możliwe było zdo-
bycie środków na zakup nowoczesnego 
sprzętu, który pozwoli strażakom jesz-
cze lepiej służyć społeczności. 

Większość sprzętu zostanie wy-
korzystana do wyposażenia nowego 
lekkiego samochodu ratowniczo-gaś-
niczego, który wkrótce pojawi się w 
jednostce.

W działaniu strażaków czas jest 
kluczowy – zarówno czas dotarcia do 
zdarzenia, prowadzenia działań, jak i 
przywrócenia gotowości bojowej. No-
woczesny sprzęt oraz wyposażenie 
umożliwiają szybsze, bezpieczniejsze i 
skuteczniejsze działania w sytuacjach 
zagrożenia.

Nowy sprzęt charakteryzuje się 
wielofunkcyjnością, umożliwiającą jego 
użycie zarówno podczas gaszenia po-
żarów, jak i usuwania miejscowych za-
grożeń, które ze względu na anomalia 

pogody stają się coraz częstsze. Dzięki 
temu możliwe jest elastyczne i efektyw-
ne reagowanie na różne typy zagrożeń. 
W remizie znalazły się m.in. norzyce 
do prętów, pachołki ostrzegawcze, 

nosze, parawan z taśmą odblaskową, 
defibrylator AED. Warto podkreślić, że 
doposażenie OSP w sprzęt do udziela-
nia kwalifikowanej pierwszej pomocy 
ma ogromne znaczenie, ponieważ straż 
pożarna jest często pierwszą służbą na 
miejscu zdarzenia. 

Maria Konstantyn

Sprzęt  dla straży 
dzięki BO

Doposażenie OSP  
w sprzęt do udzielania 

kwalifikowanej pierwszej 
pomocy ma ogromne 

znaczenie
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POZIOMO: 1) disacharydy inaczej; 7) kraj 
z Mińskiem; 11) wszywka alkoholowa; 
14) ulubione drzewo koali; 15) leki do 
narkozy; 16) strzelec wyborowy; 17) prze- 
twórstwo odpadów, recykling; 19) od- 
twarzacz taśm wideo; 20) materiał 
zamiast skarpety; 22) święto patrona 
parafii; 24) rezydencja francuskich kró- 
lów; 29) porywacz Stasia i Nel u Sien- 
kiewicza; 30) panamski lub sueski;  
33) Edward, były prezydent Malty;  
34) mała Aleksandra; 35) studencki zwią- 
zek sportowy; 36) miasto Rybińsk kie- 
dyś; 37) lekkie odurzenie alkoholem;  
38) główny mięsień oddechowy; 40) rze- 
ka w Goleniowie; 41) mała Izabela;  
43) oznaka, symptom choroby; 44) naj- 
młodszy wiek wczesnej jury; 47) allanit, 
minerał; 48) indianie z westernów; 49) Cy- 
fer, polski żużlowiec; 51) lada w restau- 
racji; 53) pechowa cyfra; 56) był nim 
biblijny Kain; 58) jest nią kambuz; 
59) knują przeciwko komuś; 60) nad- 
kwaśność, zgaga; 61) żaba szponiasta 
inaczej; 63) osoba zajmująca się wiedzą 
tajemną; 64) dawny fryzjer i cyrulik.

PIONOWO: 1) pomieszczenie na drze- 
wo, drwalnia; 2) łupkowata lub modro- 
nosa, ptak; 3) waluta Pakistanu; 4) prze- 
ciwieństwo hossy; 5) symbol ceru;  
6) sygnał ostrzegający; 8) Henrik, autor 
„Dzikiej kaczki”; 9) dwugłowy pies, 
brat Cerbera; 10) “... mistrzów”, powieść 
Kurta Vonneguta; 12) zakład piorący 
chemicznie; 13) aga wśród żab; 18) jest 
nim Krzysztof Jackowski; 21) państwo 
z Alzacją i Lotaryngią; 22) stolica kraju 
morawsko-śląskiego; 23) kardynalski ko- 
lor; 25) przyrząd gimnastyczny ze sprę- 
żynami; 26) dolne to żuchwy; 27) ko- 
lorowa osłona na świece; 28) nazywana 
głuchą pokrzywą; 30) jubilerska jed- 
nostka masy; 31) pobierana przez ucznia; 
32) łunochod na księżycu; 39) pracujące 
pszczoły; 42) kąpiel fotograficzna ina- 
czej; 45) płaski kaktus; 46) ubojnia;  
50) inaczej wiatrował; 52) Robert z Ka- 
baretu Moralnego Niepokoju; 54) tropy 
zwierzyny; 55) remontowa lub sportowa; 
56) żółty owoc; 57) imię matki Chopina; 
62) pierwiastek tul.

Litery 
z pól ponumerowanych 
od 1 do 32 
utworzą rozwiązanie

\\\ OTWOCK 

Komenda Powiatowa 
Państwowej Straży Pożarnej 
w Otwocku poinformowała 
o zasadach obowiązujących 
podczas interwencji 
dotyczących usuwania gniazd 
owadów błonkoskrzydłych.  

C hodzi o sytuację, w której strażacy 
wzywani są do usunięcia gniazd 

os, pszczół bądź szerszeni. Zgodnie z 
art. 61 ustawy „Prawo budowlane” to 
właściciel lub zarządca obiektu odpo-
wiada za bezpieczne jego użytkowanie.

– Straż pożarna podejmuje wszel-
kie niezbędne działania zmierzające 
do usunięcia roju lub gniazda owadów 
błonkoskrzydłych z miejsc, w których 
stwarzają one bezpośrednie zagroże-
nie dla życia lub zdrowia ludzkiego, 

w szczególności dotyczy to obecności 
osób o ograniczonej zdolności poru-
szania się czy usuwania gniazd z bu-
dynków użyteczności publicznej oraz 
placówek oświatowych – podkreśla 
komenda. – Zwracamy się z prośbą o 
zrozumienie i nieprzekazywanie nie-
prawdziwych informacji o zagrożeniu 
życia lub zdrowia, jeśli takowe zagro-
żenie nie występuje – apelują strażacy.

\\\   Lepiej się zastanowić
W przypadku zagrożenia życia lub 

zdrowia straż pożarna podejmuje in-
terwencję, jednak zgłoszenia te są nad-
używane. Do likwidacji gniazd można 
wezwać firmę dezynsekcyjną. Straża-
cy podkreślają także, że występowanie 
owadów nie jest sytuacją nagłą – właś-
ciciele budynku mogą zaobserwować 
powstawanie gniazda i wcześniej odpo-
wiednio zareagować. Nie należy czekać 
z tym do ostatniej chwili.

– Pamiętajmy również, że każdy 
z nas może potrzebować pomocy, a 
nieuzasadniony wyjazd strażaków w 
miejsce, gdzie nie ma konieczności ich 
interwencji, powodować może opóź-
nienia w dotarciu do zdarzeń, gdzie 
zagrożone jest życie lub zdrowie ludzi 
– podkreśla Komenda Powiatowa Pań-
stwowej Straży Pożarnej w Otwocku.

Agnieszka Deja

Szerszenie to nie jest  
problem strażaków
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Do likwidacji gniazd można wezwać 
firmę dezynsekcyjną
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 DAM PRACĘ     

Pracowników do serwisu urządzeń 
wentylacyjnych, również  

bez doświadczenia, konieczne  
prawo jazdy kat. B tel. 601 923 395 

  NZOZ w Piasecznie zatrudni  
lekarzy w POZ. Zapraszamy  
do współpracy Lekarzy Rodzinnych,  
Internistów, Lekarzy bez specjalizacji. 
Kontakt tel. 501870162 

  Zatrudnię kierowcę kat. B i C,  
tel. 22 726 86 36 

  Przyjmę ślusarza spawacza  
do warsztatu samochodów  
ciężarowych, okolice Tarczyna,  
tel. 604 626 444

  Pomocnika lakiernika do warsztatu 
samochodów ciężarowych, Tarczyn,  
tel. 604 626 444       

KUPIĘ 

 Antyczne meble, obrazy, srebra,  
platery, odznaczenia, szable, książki,  
pocztówki, tel. 504 017 418    

SPRZEDAM 

 Drewno opałowe, tel. 602 770 361, 
791 394 791 

USŁUGI  

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW,  
MALOWANIE ELEWACJI,  

PONAD 25 LAT DOŚWIADCZENIA  
TEL. 501 62 45 62 

 Sprzedaż i montaż okien i drzwi  
wew. i zew. Rolety zew., wew. żaluzje,  
plisy, moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223   

Obwoźny skup złomu i sprzątanie  
posesji tel. 501 314 711 

 Remonty budowlane, hydraulika  
od A do Z tel. 667 604 345

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

 Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

 Anteny TV, TV SAT. Konfiguracja  
sprzętu. Zadzwoń 501 700 315

ELEWACJE DOCIEPLENIA BUDYNKÓW 
DOŚWIADCZONE EKIPY 602-482-572 

 Docieplanie poddaszy pianą, wylewki 
tel. 607 378 288 

 TYNKI GIPSOWE I TRADYCYJNE 
604415352  

 Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, 
siatka + montaż producent  
tel. 503 572 046

 Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

 Naprawa pralki, lodówki  
tel. 603 047 616

 Kominiarz tel. 500 214 632 

 Hydraulik, złota rączka, tel. 733159220

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

 Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998 

 POMPY CIEPŁA, KLIMATYZACJA  
tel. 604895675. 

 Wywóz gałęzi 519-874-891 

 Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721 

 Przeprowadzki tel. 505 591 721 

 Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721 

 Wycinka drzew tel. 505 591 721 

 ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

 Elektryk, tel-666 890 886 

DOBRY HYDRAULIK z Piaseczna  
- wyróżniają nas ROZSĄDNE CENY.  

Wykonujemy nowe  
i modernizujemy istniejące instalacje. 

Tel. 608 030 808 

Spawanie, tel. 608 030 808 

 Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480  

 Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

 Dachy naprawy, papa  
termozgrzewalna, tel. 502 473 605

 Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

 Naprawa dachów, papa  
termozgrzewalna, kominki, rynny,  
obróbki blacharskie, tel. 515 506 639     

 PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

AUTO-MOTO KUPIĘ

 Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300  

 SKUP AUT NA KASACJĘ 50820673

 Skup aut 2010-2023r. 505 530 300     

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

 Kupię za gotówkę każdą  
nieruchomość; udziały, spadki, wady 
prawne, zadłużenia. Tel. 786-805-828 

 Kupię działkę bezpośrednio Powiat  
Piaseczyński 668 664 199  

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

 Sprzedam 4,30 ha na granicy  
gminy Chynów i gminy Prażmów,  
tel. 608 867 053

 Prażmów, 1000m2 studium  
budowlane 668 664 199

 Piaseczno 75 m2, 3 pokoje + 2 tarasy, 
tel. 602 119 041 

 Urocza leśna widokowa działka  
rekreacyjna, Prażmów, tel. 602 770 361

 Działki budowlane 800 m2  
k. Prażmowa, tel. 602 770 361      

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

 Tanie kwatery pracownicze pokoje 1  
i 2 osobowe Piaseczno tel. 502 222 001 

RÓŻNE 

 Skup złomu, ul. Puławska 34  
(teren Kubara Lamina), 515273148, 
506264111

NAUKA 

 Matematyka, 664 438 144

FINANSE 

 Kredyt tel. 513-654-277

MATRYMONIALNE 

 Sympatyczna wdowa 68lat, 162cm, 
zgrabna, kobiecej budowy, solidna  
pozna Pana od 68 do 71 lat (+/-).  
Tel. 534851469

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE
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\\\ JÓZEFÓW 

Już po raz siódmy festiwal 
Membrana zaprasza 
wszystkich miłośników 
muzyki i świadomego 
wypoczynku nad wodą  
do malowniczej plaży 
„Czerwone Mury” w Józefowie. 

T egoroczna edycja odbędzie się 
15-18 sierpnia, oferując cztery 

dni pełne niezapomnianych koncertów, 
warsztatów i aktywności na świeżym 
powietrzu.

Głównymi atrakcjami festiwalu 
Membrana będą koncerty i recitale, 
które przekształcają Świder w żywą 
membranę odbijającą zaczarowane 
dźwięki i przenoszącą je w eter. W tym 
roku na scenie wystąpią:

Józef Skrzek – wybitny artysta zna-
ny z unikalnego podejścia do muzyki 
elektronicznej i rockowej,

Polski Piach – zespół, który przeno-
si słuchaczy w klimatyczne brzmienia 
bluesa i folku,

Gerard Lebik – saksofonista i eks-
perymentator, wprowadzający w świat 
awangardowych dźwięków,

Karolina Skrzyńska – wokalistka, 
która urzeka słuchaczy swoim niezwy-

kłym głosem i autorskimi kompozy-
cjami,

Przemysław Daniłowicz – artysta, 
który zaskakuje swoją wszechstron-
nością i kreatywnością.

Festiwal Membrana to nie tylko 
muzyka. Organizatorzy przygotowali 
dodatkowe atrakcje dla gości w każdym 
wieku. Na uczestników czekają otwarte 
warsztaty, tematyczne wycieczki oraz 
zajęcia sportowe i ruchowe. W progra-

mie znalazło się również wyjątkowe 
wydarzenie – noc spadających gwiazd, 
podczas której będzie można podzi-
wiać niebo w całej jego okazałości.

Podczas festiwalu będą serwowane 
zdrowe i ekologiczne posiłki. Smakowi-
te dania, przygotowane z najwyższej 
jakości składników, z pewnością zado-
wolą nawet najbardziej wymagających 
smakoszy.

Festiwal Membrana odbywa się na 
plaży „Czerwone Mury” w Józefowie 
przy ulicy Telimeny. Można tu łatwo 
dojechać samochodem – na miejscu 
znajduje się parking leśny na kilkadzie-
siąt miejsc. Osoby preferujące transport 
publiczny mogą skorzystać z pociągów 
lub SKM i dojść spacerem od stacji PKP 
Józefów lub PKP Świder. Miłośnicy ro-
werowych wycieczek będą zachwyce-
ni licznymi ścieżkami rowerowymi w 
okolicy.

Festiwal Membrana jest wyda-
rzeniem dofinansowanym z budżetu 
Miasta Józefowa oraz Powiatu Otwo-
ckiego. W organizację zaangażowani są 
również partnerzy: MOK Józefów i Lite-
rackie Wycieczki Rowerowe. Głównym 
organizatorem festiwalu jest Fundacja 
Membrana.

Maria Konstantyn

\\\ KARCZEW 

Na początku roku 
informowaliśmy o planach 
Polskiego Związku Piłki 
Nożnej, które dotyczyły 
budowy trzech obiektów 
sportowych w Otwocku. Plany 
uległy jednak zmianie... 

P rzypomnijmy, że ośrodek sporto-
wy miał stanąć w Otwocku przy ul. 

Karczewskiej. Miały tam powstać trzy 

ogromne obiekty sportowe – stadion, 
kompleks basenowy ze strzelnicą i no-
woczesny ośrodek piłkarski, w którym 
trenować miała reprezentacja Polski. 
W czerwcu tego roku okazało się, że 
PZPN wycofał się z planów budowy 
ośrodka w Otwocku. 

Rozmowy w sprawie ośrodka szko-
leniowego dla kadry piłkarskiej prowa-

dzi Karczew. Burmistrz Michał Rudzki 
potwierdził, że obiektem zainteresowa-
nia jest teren niedaleko stadionu Mazu-
ra Karczew. Jest to miejsce obok drogi 
krajowej nr 801, które wyróżnia dobra 
komunikacja i niewielka odległość od 
Warszawy.

Oprócz Karczewa na liście poten-
cjalnych lokalizacji pojawiły się także 
Nadarzyn i Grodzisk Mazowiecki. Osta-
teczna decyzja jeszcze nie zapadła.

Projekt Polskiego Związku Pił-
ki Nożnej zakłada nie tylko budowę 

obiektów sportowych. W planach jest 
też prowadzenie badań nad rozwojem 
piłki nożnej, w tym koordynacja wdro-
żenia nowoczesnych metod i rozwią-
zań w obszarze szkolenia sportowego. 
Mają się tu szkolić trenerzy i sędziowie 
piłkarscy.

Agnieszka Deja

\\\ CELESTYNÓW 

W sierpniu Celestynów 
zamieni się w centrum 
festiwalowych atrakcji. 
Mieszkańcy i goście będą 
mieli okazję uczestniczyć 
w pierwszym w historii 
dwudniowym święcie gminy. 

W dniach 17-18 sierpnia przygoto-
wano dla wszystkich niezwykle 

bogaty program pełen muzyki, sportu i 
rozrywki. Plan Dni Celestynowa prze-
pełniony jest aktywnościami, wśród 
których każdy znajdzie coś dla siebie.

\\\   Ambitne  
dwudniowe plany

17 sierpnia przyniesie ze sobą 
mnóstwo emocji i sportowych wyzwań. 
Festiwal rozpocznie się o godzinie 
10:00 na placu przed Halą Sportową w 
Celestynowie. Zaplanowany jest Tur-
niej Siatkówki Plażowej oraz zawody w 
skimboardzie na boisku orlik.

Po sportowych zmaganiach, o go-
dzinie 16:00 scena zostanie oddana 
młodym talentom w konkursie „Mło-
dzieżowy Talent Gminy Celestynów”. 
Następnie wystąpią młodzi muzycy z 
Orkiestry Dętej OSP Pilawa. Na zakoń-
czenie dnia emocje sięgną zenitu dzięki 
pokazowi kick-boxingu.

Drugi dzień obchodów Dni Cele-
stynowa (18.08) to prawdziwa fiesta 

dla miłośników muzyki i zabawy. O go-
dzinie 14:00 rozpocznie się program 
muzyczny i pokaz bańkowy, które z 
pewnością oczarują najmłodszych 
uczestników. A o 15:45 scena zosta-
nie przejęta przez Formację Chatelet 
– śmiech gwarantowany.

Natomiast wieczór obfitować bę-
dzie w muzyczne występy. O godzinie 
17:00 na scenie pojawi się Cleo. Po niej 
o 18:15 Zespół Ludowy Podbielanki 
wprowadzi wszystkich w świat muzyki 
ludowej. Następnie o 18:45 scenę roz-
świetli występ legendarnego zespołu 
Czerwone Gitary.

Kulminacyjnym punktem dnia bę-
dzie koncert zespołu Top One (21.00). 

\\\   Mnóstwo  
dodatkowych atrakcji

Podczas dwudniowych obchodów 
nie zabraknie również innych atrakcji. 
Na uczestników czekają wystawy lokal-
nych artystów, stoiska z rękodziełem i 
pysznościami, a także konkursy z na-
grodami. Specjalnie dla dzieci przygoto-
wano strefę zabaw, gdzie maluchy będą 
mogły spędzić czas na kreatywnych  
i bezpiecznych aktywnościach.

Maria Konstantyn

Festiwal Membrana Ośrodek PZPN jednak 
nie w Otwocku?

Dwudniowe święto gminy
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\\\ NOWE DROGI W GMINIE JUŻ WKRÓTCE
W Wiązownie podpisano umowę na 
realizację projektu obejmującego 
budowę trzech dróg w Gliniance 
oraz odcinka drogi przeznaczonej 
dla pieszych i rowerzystów między 
Glinianką a Rzaktą. 
Wykonawcą prac została firma TOMI-
RAF Sp. z o.o. z Woli Karczewskiej. Aby 
zapewnić prawidłowy przebieg robót, 
zawarto także umowę z inspektorem 
nadzoru inwestorskiego, który będzie reprezentował gminę. Zadanie to powie-
rzone zostało Aleksandrowi Zajączkowskiemu z firmy „IKAZ”.
Pierwsze prace związane z przebudową dróg w Gliniance mają ruszyć jesienią. 
Budowa ścieżki rowerowej do Rzakty wzdłuż drogi powiatowej wymaga jednak 
więcej czasu ze względu na konieczność przeprowadzenia dalszych formalnych 
uzgodnień. Dlatego prace terenowe związane z tym etapem inwestycji planowane 
są na rok 2025.
W ramach planowanej inwestycji gruntowe nawierzchnie ulic Podzamcze  
i Zamkowej w Gliniance zostaną zastąpione asfaltową jezdnią z poboczami  
i zjazdami z kruszywa (na odcinku od ulicy Wrzosowej do końca zabudowań). 
Ulica Świderska w Gliniance zyska nawierzchnię z betonowej kostki brukowej 
wraz ze zjazdami. Ponadto, wzdłuż drogi powiatowej prowadzącej w kierunku 
Rzakty, na odcinku od ulicy Wrzosowej do ulicy Dobrzenieckiej, powstanie droga 
przeznaczona dla pieszych i rowerzystów. 
Całkowity koszt inwestycji to 4 051 490,63 zł. Inwestycja pod nazwą „Budowa 
i rozbudowa dróg na terenie gminy Wiązowna – PGR” została dofinansowana  
z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych – edycja 
szósta – PGR. Kwota dotacji wynosi 2 mln zł, pozostałe środki pochodzą z budże- 
tu gminy.

\\\ WIĄZOWNA 

Przygotowano niezwykle bogaty program pełen muzyki, sportu i rozrywki. 
Atrakcji nie będzie końca

Głównymi atrakcjami festiwalu 
Membrana będą koncerty i recitale, 
które przekształcają Świder w żywą 
membranę odbijającą zaczarowane 
dźwięki i przenoszącą je w eter

W czerwcu tego roku okazało się, że PZPN wycofał się z planów budowy  
ośrodka w Otwocku
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